
PROTOKÓŁ NR 4/ 2015 

z posiedzenia 

DORAŹNEJ KOMISJI RADY GMINY KRZEMIENIEWO  

DS. ANALIZY STATUTÓW I FUNKCJONOWANIA SOŁECTW  

w dniu 9 listopada 2015 r. 

__________________________________________________________________ 

 

 

Porządek spotkania: 

 

1. Otwarcie i zaproponowanie tematyki posiedzenia. 

2.  Dyskusja nad sprawami dotyczącymi wyborów organów sołeckich, a także relacji  

oraz sposobów komunikacji sołtysa z radą sołecką i  mieszkańcami. 

3.  Wnioski z dyskusji i podsumowanie posiedzenia. 

 

Ad. 1/  

W dniu 9 listopada 2015 r., o godz.15:00 , Pan Marek Garbacz - Przewodniczący Doraźnej 

Komisji ds. Analizy Statutów i Funkcjonowania Sołectw – powitał wszystkich członków 

komisji oraz Longinę Szulc - Sekretarza Gminy na kolejnym posiedzeniu komisji,  

proponując jednocześnie, w ramach tematyki spotkania, dyskusję nad  spawami dotyczącymi 

wyborów organów sołeckich, a także relacji oraz sposobów komunikacji sołtysa z radą 

sołecką i mieszkańcami.   

 

Ad. 2/  

Poszczególne głosy w dyskusji  : 

 

p. Marek Garbacz – Zasugerował, aby na przykładzie Gminy Muszyna, gdzie wybory 

sołeckie zostały przeprowadzone razem z wyborami samorządowymi, zaproponować zmianę 

procedury wyborczej we wsiach sołeckich naszej gminy. Celem zmiany procedury wyborczej, 

choćby w największych miejscowościach, byłaby poprawa frekwencji wyborczej. Warto, aby 

sołtysi mieli silny mandat; 

 



p. Maria Kamyczek  -  Zgodziła się ze stanowiskiem p. Garbacza twierdząc, że wybór sołtysa 

jest często wyborem przypadkowym, a sołtys powinien mieć jednak większe poparcie 

społeczne. 

 

p. Henryka Przybylska -  Zauważyła, że frekwencję na zebraniach wyborczych podnosi 

rywalizacja między kandydatami na sołtysa. Problem występuje wtedy, kiedy nikt nie chce 

kandydować, a często tak się zdarza. 

Jej zdaniem, łączenie wyborów samorządowych ze sołeckimi jest pod względem 

organizacyjnym nie do pokonania. 

Zadała pytanie, czy celem prac komisji jest dokonanie zmian w statutach sołeckich odnośnie 

procedury wyborczej, czy może całościowa propozycja zmian statutów w poszczególnych 

sołectwach. 

 

p. Marek Garbacz –  Jego zdaniem trzeba podnosić świadomość mieszkańców i trzeba 

rozpocząć dyskusję na temat wyborów na następną kadencję, po to żeby ten mandat sołtysa 

był silniejszy. 

Zwrócił jednak uwagę, że zmiany w procedurze wyborczej zmierzające do połączenia 

wyborów sołeckich z samorządowymi są dobrym rozwiązaniem, ale niestety spada wtedy 

ranga zebrania wiejskiego. 

 

 p. Maria Kamyczek –  Stwierdziła także, że mieszkańcy powinni mieć poczucie, że ich głos 

się liczy np. przy ustalaniu zadań w ramach Funduszu Sołeckiego. Kwota powinna być 

ogłoszona przez sołtysa wcześniej niż na zebraniu wiejskim, po to by mieszkańcy nie byli 

zaskoczeni i mogli wystąpić z inicjatywą oraz propozycjami. 

Trzeba pobudzić ludzi do tego, żeby było więcej jasności i przejrzystości oraz żeby 

mieszkańcy wspólnie  decydowali o podziale funduszy w sołectwach. 

 

p. Maria Kamyczek i p. Marek Garbacz -  Odnieśli się również do poruszanego tematu relacji 

oraz sposobów komunikacji sołtysa z radą sołecką i mieszkańcami, stwierdzając zgodnie, że 

trzeba udoskonalić statuty i uregulować kwestię przepływu informacji oraz ogłoszeń. Trzeba 

uregulować tę  sprawę statutowo, po to żeby informacja  nie przepływała w sposób 

zwyczajowo przyjęty, który  często budzi zastrzeżenia. 

 

 



 

 

 

 

Ad. 3/ 

Podsumowanie i wnioski:  

 

p. Marek Garbacz – Przewodniczący Komisji Doraźnej podsumowując toczącą się dyskusję  

stwierdził, że wszystkie wnioski przyjęte przez Komisję muszą trafić do Rady Gminy,  

a  zaproponowane zmiany statutów sołectw również muszą być poddane konsultacjom 

podczas zebrań wiejskich. 

Celem przewodnim nie jest narzucanie czegokolwiek, ale dawanie mieszkańcom 

poszczególnych wsi możliwości zmian oraz toczenia dyskusji nad wprowadzeniem  

lub poprawą istniejących uregulowań. 

 

p. Maria Kamyczek -  wysunęła propozycję i wniosek, by na kolejne posiedzenie komisji  

zaprosić p. Wójta, aby ustosunkował się do poszczególnych wniosków wysuniętych na 

poprzednich posiedzeniach Komisji Doraźnej i uzasadnił swoją negatywną opinię. 

 

p. Marek Garbacz – Przewodniczący Komisji Doraźnej przyjął propozycję p. Kamyczek 

ustalając termin kolejnego posiedzenia Komisji na dzień 23 listopada br. o godz. 15:00.,  

po czym podziękował zebranym za konstruktywne wypowiedzi i zamknął obrady. 

  

 

Protokołował/a                                                                                                      Przewodniczący  

                                                                                                        Doraźnej Komisji Rady Gminy Krzemieniewo 

………………………….                                              Marek Garbacz………………………. 

                                                                                        

                                                                                       Członkowie 

                                                                                       Maria Kamyczek…………………….. 

                                                                                       Henryka Przybylska………………….. 

                                                                                       Małgorzata Tarnowska……………….. 

 

 



 


